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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 16. 

napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Dr. Ludas László alpolgármester, Boros Bálint, 

Melsin Valentin, Dr. Novák János, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné 
képviselők 

 
Távol maradt: Kárpáti László alpolgármester, Melles Zoltán, Rácz Ferenc képviselők 

(jelezték, hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak az ülésen részt venni az 
ülésen), Czimbalek József és Dr. Orbán Csaba képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Vargáné Szüts Katalin irodavezető, Svégel Gábor 

irodavezető és Szakályné Pintér Mária főigazgató  
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 6 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Sasvári Tamás és Dr. Novák János 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 6 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
129/2013. (V. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. május 16-i soron kívüli 
ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Sasvári Tamás és Dr. Novák János képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendi sor megtárgyalását 
javasolja, mely annyiban tér el a kiküldött meghívóhoz képest, hogy a meghívóban 1-esként 
jelezett napirend a napirendi javaslatban 3-asként szerepel, így értelem szerint a másik kettő 
napirend ennek megfelelően változik.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
130/2013. (V. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 



 2 

1.) Előterjesztés a nagyatádi köznevelési intézményeket érintő, a Nagyatádi 
Tankerület által javasolt átszervezésének véleményezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés a megyei szintű feladatellátási, intézményhálózat-működtetési és 
köznevelés-fejlesztési terv véleményezésére 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Tájékoztató „A Nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 
jegyében” című projekttel kapcsolatos építési feladatok ellátására irányuló 
közbeszerzési eljárás részvételi szakaszáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a nagyatádi köznevelési intézményeket érintő, a Nagyatádi Tankerület 

által javasolt átszervezésének véleményezéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
A Nagyatádi Tankerület által készített, a köznevelési, közoktatási intézmények átszervezésére 
irányuló javaslatot tárgyalják annak okán, hogy a Nagyatádi Tankerület megküldte számukra 
az anyagot véleményezésre.  
A képviselő-testület Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága is tárgyalta az előterjesztést. A 
meghívásnak eleget téve a bizottsági ülésen részt vett Huszár Hajnalka tankerületi igazgató, 
aki egyébként e szakmai anyag készítője is. 
Természetesen a képviselő-testület ülésére is meghívást kapott az igazgató asszony, azonban 
jelezte, hogy nem biztos, hogy részt tud venni a napirend tárgyalásán.  
Elmondja, hogy készült egy Nagyatád várost érintő javaslat a Nagyatádi Tankerületnél, ami 
arra irányult, hogy a képviselő-testület foglaljon állást abban, hogy maradjon-e meg a 
háromfai általános iskolában az 1-6. osztály vagy pedig 5-6. osztályt hozzák be Nagyatádra, 
hogy mi legyen a Pedagógiai Szakszolgáltat további működési, szervezeti rendje megyei 
vonatkozásban és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola, valamint a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény összevonásáról szóló javaslatot tartalmazza.   
Úgy gondolja, hogy Nagyatád város lakossága, az itt élők számára meghatározó jelentősége 
van annak, hogy milyen módon – milyen szervezeti és szerkezeti keretekben – működik a 
közoktatás, a köznevelés Nagyatádon, ezért a hozzájuk eljuttatott információ alapján 
kialakították álláspontjukat. Nagyon sajnálja, hogy a bevezetőben és a szóbeli kiegészítésben 
egyoldalú információhoz jutnak, mivel a javaslat készítői nincsenek jelen, nem képviseltetik 
magukat. Fontos, meghatározó jelentőségű témáról tárgyalnak, hiszen egy település és egy 
ilyen város, mint Nagyatád számára a legfontosabb kérdések egyike a közoktatás, a 
köznevelés ügye, az intézmények sorsa. Az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola, 
valamint a Nagyatádi Közoktatási Intézmény – azaz, az általános iskolák – összevonásra 
irányuló javaslatot az előterjesztésben leírtak szerint megalapozatlannak, végiggondolatlannak 
és indokolatlannak tartja. Egyetlen indok sem támasztja alá azt, hogy ezt a lépést meg kell 
tenni. Egy ilyen jelentőségű átszervezésnek nekiállni – úgy, hogy hiányzik két, ilyenkor 
nélkülözhetetlen eleme a gondolkodásnak – nem szabad. Az egyik elem, az ok, hogy miért? 
Erre nem fognak most sem választ kapni, hiszen az írásos előterjesztés nem tartalmazza, és 
megkérdezni sem tudják.  
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Másik elem pedig, hogy mi a célja? Sem a miértre, sem az okra, sem pedig a céljára, hogy 
hova akarnak ez által eljutni, nem ad választ a javaslat.  
Egy stratégiai – a város és a Nagyatádiak számára – hosszú távú szempontokat érvényesítő 
dolog az, hogy hogyan működnek tovább. Nagyatádon, az elmúlt évek eredményes szakmai 
munkájának és az önkormányzat eredményes közoktatási intézményfejlesztő munkájának 
köszönhetően, a pedagógusok és az iskolák vezetőinek elhivatott, hozzáértő és eredményes 
munkájának köszönhetően van egy jó, egy eredményes közoktatási intézmény, szerteágazó, a 
kor követelményeinek megfelelő módon végzett pedagógiai, oktató-nevelő munkával, jó 
szervezeti struktúrával, és van egy jó középiskolájuk. Semmi nem indokolja, hogy 
összevonják ezt a kettőt. A bizottsági ülésen azt kérte a tankerület igazgatónőjétől, hogy 
tegyenek le erről az elképzelésről, vonják vissza a javaslatukat, és ne keressék az összevonás 
lehetőségét. Az előterjesztés is ezt tartalmazza. Az álláspontja ebben a dologban egyértelmű. 
A tankerület kiküldte az iskoláknak a javaslatot véleményezésre. A véleményezés megtörtént, 
a Nagyatádi Közoktatási Intézmény tantestületei, szülői közössége meghatározó arányban 
elutasította a javaslatot.  
Jelen van az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság két tagja, ők nyilván elmondják majd a 
bizottság véleményét.  
Sem a helyi viszonyok, sem az iskoláik helyzete, sem a fejlesztési tervek – a központi, 
kormányzati, oktatás-irányítási fejlesztési tervek – és semmi más szempont nem indokolja, 
hogy ezt az ötletet továbbvigyék az illetékesek, és a megvalósításáért dolgozzanak. Azt 
gondolja, hogy egyértelműen pontot kellene tenni ennek a dolognak a végére azzal, hogy sem 
a pedagógustársadalom, sem a nagyatádi szülők, sem az itt lakó emberek, sem pedig a 
képviselő-testület nem támogatja ezt az elképzelést. Nagyon sok más szempont is van. 
Kockázati elemei is lennének egy ilyen összevonásnak. Nagyon súlyos következményekkel 
járhat, úgy az általános iskola nevelés-oktatás, mint a középiskola későbbi státusza sorsa és 
lehetőségei szempontjából.  
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Sajnálja, hogy a tankerület vezetője nincs jelen. Így a kérdései a válasz szempontjából teljesen 
feleslegesek, hiszen sem a polgármester, sem a jegyző nem tud válaszolni rájuk.  
Csak a jegyzőkönyv kedvéért elmondja a kérdéseit.  
Vannak-e nemzetközi tapasztalatok hasonló jellegű oktatási intézmények összevonásában? Ha 
igen, milyen eredményei és hatástanulmányai vannak? Van-e hazai tapasztalat, hasonló 
jellegű összevonásokról? Létezik-e egyáltalán Magyarországon hasonló jelleggel összevont 
általános- és középiskola? Ha igen, akkor milyen tapasztalatai vannak, illetve milyen 
hatástanulmányok készültek erről? Ha nem, akkor a kormányzat tervez-e Magyarországon 
belül más településeken is hasonló jellegű összevonásokat? Ez az összevonás, ami 
Nagyatádon előkészítés alatt van, teljesen egyedi vagy valamilyen koncepció alapján történik?  
Tudomása szerint az idén ki kell írni az igazgatói pályázatokat. Ha kiírták a pályázatokat, 
akkor 2014-/15-ben a megbízott, vagy kinevezett igazgatókkal mi fog történni?  
 
Ormai István polgármester: 
Két kérdésre tud választ adni.  
A következő napirendnél tárgyalják a megyei szintű a megyei szintű feladat-ellátási, 
intézményhálózat-működtetési és köznevelés-fejlesztési tervet, tehát egy megyei szakmai 
hosszú távú fejlesztési tervet, ahol egyetlen szó nem esik arról, hogy az alapfokú és 
középfokú intézmények összevonása tervezve lenne. Nincs ilyen szakmai terv.  
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Azért kell tárgyalni, mert mint ahogy az előterjesztésben is leírta, a tankerület május 10-i 
határidőt szabott, s mivel jelezte, hogy nem tudják megoldani, így 17-ig kell véleményt 
nyilvánítania a képviselő-testületületnek.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Kérdései olyanok, amire nem tud senki választ adni, illetve nincs itt az a személy, aki 
válaszolni tudna.  
Bármilyen állásfoglalást tesznek, annak milyen hatása van. Van-e vétójoguk vagy csak 
véleményeznek? Van-e súlya a véleményüknek? Megszületik-e a döntés anélkül, hogy ezt 
jóváhagynák, támogatnák? Formális-e a képviselő-testület állásfoglalása? „Ki kell-e pipálni”, 
hogy Nagyatád Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta ezt a kérdést, véleményezte, 
továbblépnek és megteszik ezt a lépést?  
Akkor szeret valamiről beszélni, ha egyébként ráhatással van a későbbiekben meghozott 
döntésre a véleményük vagy határozatuk. Ha nincs döntésük vagy komoly beleszólásuk ebbe 
a kérdésbe, akkor kicsit meddőnek érzi az egész eljárást.  
A legfőbb kérdése az, hogy kellő súllyal fog latba esni a véleményük? Bármilyen döntést is 
hoznak, azt hol fogják figyelembe venni? Mennyiben fog hatni a döntéshozóra mielőtt a 
döntését meghozza?  
A gyakorlatiasabb kérdései a következők, hiszen nem nagyon ért dolgokat.  
A”Nagyatád várost érintő átszervezések …” megnevezésű iratban túlsúllyal Háromfa 
szerepel, majd összegzésképpen Háromfával nem is kell foglalkozni, mert az előterjesztésben 
– ha jól vette ki – a tankerület javaslata az volt, hogy 1-6. évfolyam változatlanul Háromfán 
maradjon. Holott az anyagban Háromfával foglalkozik legtöbbet az előterjesztő. Nem érti, 
hogy akkor mi értelme volt az elemzéseknek vagy annak, hogy mi történik.  
Hogy kerül ide Háromfa, ha már eleve az a javaslat, hogy Háromfát hagyják békén, és 
maradjon az 1-6. évfolyam ott, ahol eddig volt?   
Az előterjesztés nem tér ki rá, csak a kísérő levélben van szó Segesd-Tarany vonatkozásában 
a felső tagozat beintegrálásáról. Igaz, hogy azzal a megjegyzéssel, hogy majd 3 év múlva 
esedékes, de miért került bele? Ez akár még sértheti is Segesd vagy Tarany általános iskoláját, 
hiszen van egy halvány utalás arra, hogy a jövő majd az lesz – és számára az tűnik ki –, hogy 
előbb-utóbb mindenki be lesz integrálva a megyei intézménybe. – először a felső, majd az 
alsó tagozatosok is. Tehát a kérdése, hogy hogyan kerül ide Segesd és Tarany? 
Mik a szakmai indokok, hiszen a kísérő levélben benne van, hogy kizárólag szigorúan 
szakmai szempontok alapján történik az előterjesztés. Az előterjesztésben a következő 
indokokat látta: nagyatádi családok, gyermekek helyben tartása, tanulók településen tartása és 
a gazdaságosabb munkaerőforrás. Ha jól érti, ezek a szakmai indokok. Ezen kívül vannak-e 
más szakmai indokok, amik az intézmény összevonást indokolják? 
Foglalkozik az előterjesztés, mint említette Háromfával nagyon részletesen, a gimnáziummal, 
de a legnagyobb intézménnyel az NKI-val szinte semmit. Úgy gondolja, hogy az 
előerjesztésbe bele kellett volna tenni az NKI-ra vonatkozó elemzést is, hiszen úgy lenne 
„teljes a kép”. Fenntartva azt, hogy megítélése szerint nagy beleszólásuk ebbe a dologba nem 
lesz, azt gondolja, hogy a testület nincs abban a helyzetben, nincs kellő információ birtokában 
– hogy ha már kikérik a véleményét – hogy megalapozott, alátámasztott véleményt tudjon 
hozni. Ahhoz, több információra lenne szükség. Nem a véleményt akarja elodázni, tehetnek 
bármilyen határozatot, de ennek az anyagnak a birtokában nem lehet megalapozott állást 
foglalni abban, hogy indokolt vagy nem indokolt ennek az intézménynek a létrehozása.  
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Ormai István polgármester: 
Nem gondolja, hogy bárki helyett neki válaszolnia kell a felmerült kérdésekre.  
A mostani helyzet régebben úgy tűnt, hogy bonyolult és nehezen áttekinthető. Véleménye 
szerint ez nem így van. Az önkormányzat kapott egy hivatalos értesítést arra nézve, hogy 
véleményezze a véleményezési kompetenciájában, jogkörébe tartozó, az önkormányzatra 
vonatkozó köznevelési intézményekhez kapcsolódó átszervezési javaslatokat. Erre kaptak 
felkérést, ehhez kapták azt az anyagot, mely az előterjesztéshez csatolva van. Úgy van 
elkészítve és az a címe, hogy Nagyatád várost érintő átszervezések. Ez Nagyatád számára 
készült. Ebben a Háromfát, az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola és a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény összevonását valamint a Pedagógiai Szakszolgálat szervezeti 
kereteinek megváltoztatását kérdezik, erről a három dologról kérik az önkormányzat 
véleményét. Egyet ért azzal a megállapítással, hogy a két nagyatádi köznevelési intézmény 
összevonásának megalapozottsága elégtelen. Kértek tőlük egy véleményt, az erre készült 
előterjesztés világos, logikus, valamennyi összefüggést rögzít és megfogalmazza a javaslatot. 
A legfontosabb, hogy bízik benne és hisz abban, hogy egy ilyen jellegű változtatásnál nagyon 
komoly súlya van a képviselő-testület véleményének. Nagyon rossz lenne, ha egy település 
teljes köznevelési intézményhálózatának átszervezésénél az illetékes önkormányzat 
képviselő-testületének véleményét nem vennék figyelembe. Ezért is gondolja azt, hogy ez egy 
felelősségteljes döntés.  
 
Hozzászólás:  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Nagyon sok ilyen összetett intézmény van az országban, tehát nem egyedi esetről van szó, és 
nyilván vannak jó és rossz tapasztalatok is.  
Ahhoz, hogy véleményt tudjanak kialakítani, egy sokkal kidolgozottabb és alátámasztott 
anyagot kellett volna a rendelkezésükre bocsátani. Mint ahogy Dr. Ludas László 
alpolgármester úr is mondta, van benne egy-két olyan érv, ami az összevonásra utal, de ezek – 
a többi, nyomósabb érvekhez képest – nem kellően megalapozottak a döntéshozatalhoz, 
hiszen egy csomó dolgot elemezni kellett volna, minimum olyan részletességgel, mint ahogy 
a háromfai helyzetet elemezgették.  
A javaslat nincs kellően tényekkel, hatásvizsgálatokkal, várható következményekkel 
megalapozva. Ezért a módosító javaslata az, hogy a határozati javaslat 1. pont második 
bekezdésében az „azzal nem ért egyet” helyett, elegendő a mondatot azzal befejezni, hogy 
„összevonását nem támogatja”. Részéről a „nem ért egyet” azt jelenti, hogy alaposan 
megfontolták a javaslatokat, és azokat nem tudják elfogadni. De nem volt mit megfontolni, 
mert nincs alapos hatástanulmány.  
Kérdésként merült fel benne, hogy mi lesz az igazgatókkal? Ugyanis átszervezés esetén – ha 
csak fél évvel előbb választották is meg őket – megszűnik az igazgatói megbízása, és új 
pályázatot írnak ki. Ebben az esetben ki tudja ki lesz az igazgató vagy főigazgató. 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság megtárgyalta, majd hosszas vita és hozzászólást 
követően, egyhangú szavazattal elfogadta az előterjesztést. Véleménye, hogy 2012. december 
31-ig – mind a két intézmény – nagyatádi fenntartású, működtetésű és üzemeltetésű 
intézmény volt. A képviselő-testületnek van rálátása arra, hogy az NKI illetve az Ady Endre 
Gimnázium és Szakközépiskola is jól működött és végezte feladatát. Nem tudja, hogy van-e 
értelme annak, hogy két jól működő intézményt összevonjanak, ráadásul nem lehet tudni, 
hogy milyen következményei lennének az elkövetkezendő időszakban. Általában gazdásági 
okok miatt, vagy olyan szakmai megfontolásból szoktak intézményeket összevonni, hogy 
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fejlődni tudjon valamelyik intézmény. Ebben az esetben egyik sem áll fenn. Mindkettő 
intézmény jól, magas színvonalon végezte munkáját.  
Semmiképpen nem támogatja a két intézmény összevonását.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Sajnálja, hogy azon kívül, hogy a tankerület vezetője nincs jelen, a képviselő-testület 5 tagja 
hiányzik. Érdekes módon mind az 5 kormánypárti képviselő, pedig az ő véleményüket is jó 
lett volna hallani ebben a témában.  
Meggyőződése, hogy a képviselő-testület által most elfogadott vélemény nem fogja 
befolyásolni a tervezett átszervezéseket. Ez egy tiszteletkör, melyeket le kell futni. Biztos 
abban is, hogy a képviselő-testület véleményének van súlya a városban. 
A megkapott anyag rendkívül féloldalas. Mint ahogy már az alpolgármester úr is jelezte, hogy 
a 19 oldalas anyagból 10 oldal szól Háromfáról, nem egészen 2,5 oldal az NKI és a 
gimnázium összevonásáról és a fennmaradó rész pedig a Pedagógiai Szakszolgálatról. Ha egy 
ilyen súlyú előterjesztést két oldalon el lehet intézni, akkor annak a komolysága körülbelül 
annyi, mint a mennyiségi tartalma. Ez a két oldal nem tartalmaz semmi olyan értékelhető 
információt, ami alapján lényegi és fontos döntést tudnának hozni.  
Véleménye, hogy az anyag alapján érdemi döntést nem lehet hozni. Amit tenni lehet, hogy 
ezen anyag alapján nem támogatják az összevonást, mert nincs semmilyen megalapozottsága.  
Ha a tankerület tudja, hogy egy év múlva át fogja szervezni az intézményt, akkor mi értelme 
van az igazgatói pályázatot kiírni?  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Mindenki egyetért abban, hogy több információra lenne szükség.  
Egyet nem ért. Az előterjesztésben van egy tájékoztatás, hogy „az átszervezés lehetőségének 
előzetes felmérése nem ér véget időben, így a KLIK központtal való egyeztetésen ez a 
lehetőség nem került megbeszélésre. Az átszervezés logikus, szakmailag jó, viszont az idő 
rövidsége miatt minőségi munkát csak hosszabb intervallumban lehet csinálni. Ezért az 
átszervezést 2014/15-ös tanévre készítené el a két intézmény vezetése.” Mikor fog 
megszületni ez a döntés? Mi indokolja azt, hogy a 2014-/15-ös tanévre vonatkozóan most 
hozzanak döntést? – bár lehetne pontosan azért hozni egy jó döntést, hogy aztán valóban jó 
előkészített munka legyen. Ellentmondás az, hogy pontosan az anyag nincs kellő módon 
kifejtve, nem tudják – sejtik, vagy csak belegondolják – az indokokat, mert ebből az 
előterjesztésből számukra nem tiszta, hogy miért van szükség ilyen nagy intézmény 
létrehozására? Nincsenek abban a helyzetben, hogy érdemben foglaljanak állást.  
Ha megelőlegezi az előterjesztőnek, hogy az intézmények összevonása jó döntést, akkor 
várja, hogy meggyőzzék arról, hogy ez a lépés indokolt, ezért és ezért jó. Le kell írni, meg 
kell védeni, meg kell győzni az érintetteket, és akkor lehet, hogy azt fogják mondani, hogy 
igen, valóban, nem jól látták ezt a dolgot. Tisztában vannak azzal, hogy milyen előnyökkel 
fog járni, támogatja a képviselő-testület. Tehát nem mondaná rá rögtön azt, hogy ezt el kell 
utasítani, de nem tudják az indokát. Sokat gondolkodott azon, hogy mi indokolja. Ugye 
létrehoztak egy központot, ami elvileg a járás oktatási intézményeit integrálja, szervezi a 
munkát, szakmailag irányítja. Úgy érzi, mintha betagozódna a Klebelsberg Központ és az 
oktatási intézmények közé még egy vezetői szint, azzal, hogy az intézmények irányítása 
viszont igényli, hogy továbbra is minden intézménynek legyen felelős vezetője. Sokkal 
logikusabbnak tartotta volna inkább szétszedni – ha már van a Klebelsberg Központ – a 
megyei intézményt, és minden intézménynek élére felelős vezetőt tenni, aki becsatlakozik a 
Klebelsberg Központba. Ebben az esetben felesleges még egy vezetői szint.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Teljesen igaza van az alpolgármester úrnak, de visszautal Sasvári Tamás képviselő társa 
hozzászólására, aki konkrétan ugyan azt mondta, hogy érdemi döntést hozni nem lehet.  
Ha azt mondja a képviselő-testület, hogy nem ért ezzel egyet, akkor ők is hivatkozhatnak arra, 
hogy semmivel nem támasztotta alá az önkormányzat a cáfolatát.  
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon-nagyon örül az elhangzottaknak. Látszik, hogy megfontoltan, felelősségteljesen 
gondolkodik képviselő-testület, hiszen mindig racionális és jó döntéseket szeretnének hozni a 
nagyatádiak érdekében.  
Egy különleges helyzet állt most elő. A hozzászólók arról beszéltek, hogy hiányos és 
elégtelen a testület elé került előterjesztés. Megjegyzi, hogy az előterjesztést Nagyatádi 
Tankerület készítette és nem az önkormányzat.  
Az kéri, hogy ne fordítsák meg a dolgot. A jó szándékot érti, azt is, hogy az eddig gyakorlatuk 
szerint megfontoltan, körültekintően akarnak eljárni, azonban azzal az illúzióval számoljanak 
le, hogy ez a dolog úgy működik, ahogy Dr. Ludas László elmondta. Nem az önkormányzat 
felelőssége, hogy kapták ezt az anyagot. Van egy konkrét javaslat, mely az Ady Endre 
Gimnázium és Szakközépiskola és az NKI összevonásáról szól. Nem az önkormányzat 
felelőssége, hogy ez a javaslat hogyan van megindokolva. Ezt a javaslatot nem lehet 
elfogadni. Megalapozatlan, mindannyian erről beszéltek. Ha azt kérik az önkormányzattól, 
hogy lehetőleg már a múlt héten nyilvánítson véleményt, akkor nehogy elkezdjenek még azon 
gondolkodni, hogy hogyan lehetne azt a javaslatot – amivel eleve nem értenek egyet –
magalapozottabbá tenni! Nem az önkormányzat dolga. Egyébként pedig a rendszer elindult 
azzal, hogy a Nagyatádi Tankerület elküldte a Klebelsberg Intézményfenntartó Központnak 
ezt a javaslatot.  Elnézését kér az alpolgármestertől, mert naivitásnak tartja részéről mind azt 
amit elmondott. Nem akart róla beszélni, de az anyag dátumai nem ezek voltak. Az első 
változatban a 2013/14-es tanév szerepelt. Szóval a helyzet sokkal komolyabb annál, mint 
hogy az önkormányzat átvállalja mások szerepét, illetve ne alakítsa ki álláspontját. Súlyos 
következményei lehetnek egy ilyen összevonásnak. Úgy az általános iskolák, mint a 
középiskola vonatkozásában. Az általános iskolák olyan alárendelt és kiszolgáltatott szerepbe 
kerülnek, ami egyrészt tönkreteszi az eddig végzett pedagógiai, szakmai munkát, másrészt a 
középiskola azt kockáztatja, hogy – ha a köznevelés Magyarországon most zajló átalakítása 
megvalósul –, leválasztják a szakképzést az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskoláról és 
marad egy döntően általános iskola néhány gimnáziumi osztállyal. A következő lépés pedig 
3-5 év múlva az lesz, hogy – mivel hatalmas verseny van a diákokért – azt fogják mondani, 
hogy Nagyatádon vegyes iskola van – nincs is szükség gimnáziumi képzésre. Óriási veszélyt 
lát ebben. Önmagában egy autonóm erős középiskola, sokkal több, mint egy vegyes, nehezen 
kezelhető, rosszul összerakható hatalmas „mega” intézmény a 7 éves kisgyerektől a 22 éves 
technikusig. Azt gondolja, hogy az álláspontjukat ki tudják alakítani. Úgy is, ahogy Dr. 
Novák János és Dr. Ludas László beszélt róla, hogy nem szabad elfogadni. Mindketten 
firtatták, hogy hol vannak az indokok. Ugyanerről beszél ő is, csak kijelentő módban és nem 
kérdező módban, ahogy a képviselő társai tették.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Novák János képviselő javaslatát, hogy a 
határozati javaslat 1. pont második bekezdésében az „…azzal nem ért egyet.” kerüljön 
törlésre, és a  mondat, „…összevonását nem támogatja.” fejeződjön be. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület Dr. Novák János módosító 
javaslatát – 2 igen és 4 tartózkodással – nem fogadja el. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi köznevelési intézményeket érintő, 
a Nagyatádi Tankerület által javasolt átszervezésének véleményezéséről szóló előterjesztéshez 
kiadott módosított határozati javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosított határozati 
javaslatot – 5 igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
131/2013. (V. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ Nagyatádi Tankerülete által készített, „Nagyatád várost 
érintő átszervezések” című javaslatot, és az alábbi véleményt alakította ki: 
 
1.  „A Nagyatádi Köznevelési Intézmény összevonása a 2014/15-ös tanévben az Ady 

Endre Gimnázium és Szakközépiskolával” anyagrész nem alapozza meg az 
intézményi összevonás szükségességét és indokoltságát, nem alkalmas arra, hogy a 
város két meghatározó köznevelési intézményének a helyzetét, státuszát hosszú távra 
megváltoztassa.  A szakmai anyagban nincsenek a változtatást megalapozó érdemi 
okok, indokok.  

      Az intézményi összevonásra vonatkozó javaslat indokolatlan, megalapozatlan, ezért 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Köznevelési 
Intézmény és az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola összevonását nem 
támogatja, azzal nem ért egyet.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a háromfai Móricz 

Zsigmond Általános Iskola változatlan formában történő fenntartásával egyetért.  
 
3.  A pedagógiai szakszolgálat vonatkozásában önkormányzatunk véleményezési 

feladata nem merül fel, mivel jogszabály által előírt módon a 2013/14-es tanévtől a 
megyei pedagógiai szakszolgálat tagintézményeként működik.  

 
Határidő: 2013. május 17.  
Felelős: Ormai István  
 
2.) Előterjesztés a megyei szintű feladatellátási, intézményhálózat-működtetési és 

köznevelés-fejlesztési terv véleményezésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Teljes egészében nem olvasta el az anyagot, csak beleolvasott a kimondottan Nagyatádot 
érintő részekbe, és azt kell, hogy mondja, hogy ilyen trehányul összerakott anyaggal még nem 
találkozott. Az előterjesztésben is olvasható, hogy milyen hiányosságok vannak az anyagban.  
Alapvető dolog lenne egy ilyen tanulmányt lektoráltatni, nézetni végig. Felháborító, hogy 
Nagyatád felirat alatt Siófok és Tab szerepel. Vannak táblázatok, amelyek nincsenek is, 
hiszen csak a fejléce van meg, maga a táblázat üres. Nyilván aki figyelmesen végigolvassa 
egyéb hibákat is talál. Például azt írják, hogy Nagyatádon van egyházi iskola. Nincs ilyen.  
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Aki kidolgoz egy ilyen hosszú távú fejlesztési programot, az mindenképpen lektoráltassa, 
mert – külső olvasók kezébe kerülve – nevetség tárgyává teszi az előterjesztőt, illetve az 
anyag készítőjét.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy észrevételeiket leírják és kérik a módosítást.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a megyei szintű feladatellátási, 
intézményhálózat-működtetési és köznevelés-fejlesztési terv véleményezésére című 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
132/2013. (V. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a megyei feladat-ellátási, 
intézményhálózat-működtetési és köznevelés-fejlesztési tervhez az előterjesztésben 
kifejtett véleményt elfogadja, egyetért a módosítási javaslatok fejlesztési terven történő 
átvezetésével. 
 
Határidő: 2013. május 17. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
3.) Tájékoztató „A Nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 

jegyében” című projekttel kapcsolatos építési feladatok ellátására irányuló 
közbeszerzési eljárás részvételi szakaszáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy folyamatban van a Művelődési Ház felújítására 
irányuló építési közbeszerzési eljárás. Elindították a részvételi szakasszal, hirdetmény 
közzétételével induló tárgyalásos eljárást. Május 10-e volt a részvételben való jelentkezés 
határideje. Négy vállalkozás, gazdasági társaság jelentkezett, hogy részt venne a beruházás 
megvalósításában, kivitelezésében. A hiánypótlás határideje részükre május 22-e 11.00 óra, 
eddig kell a részvételhez szükséges – esetleg még hiányzó – dokumentumokat pótolniuk.  
Ezt követően kell a testületnek döntenie arról, hogy mely vállalkozás, gazdasági társaság 
felelt meg a részvételi feltételeknek, és döntenie kell arról is, hogy a konkrét kivitelezésre tett 
ajánlatok bekéréséről is – az akkor jóváhagyott – gazdasági társaságoktól. 
A döntések meghozatalára javasolja május 23-án (csütörtökön) reggel 8.00 órára összehívni a 
képviselő-testület. Így aznap tovább tudják vinni az eljárást.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nem kérdés, csak el kívánja mondani, hogy a Somogyi Hírlapban volt egy elég részletes cikk 
a BITT Kft. csődegyességével kapcsolatban. Ebben a cikkben szerepelt egy olyan mondat, 
melyről jó, ha tud a képviselő-testület. Bár nem az ő feladata, lehet, hogy polgármester úr is 
megtette volna. Nem mintha sajtó helyreigazítási pert, vagy megszólalási lehetőséget kellene 
Nagyatád Város Önkormányzata számára biztosítani, de abból a mondatból az tűnik ki, hogy 



 10 

a BITT Kft. csődjének egyik okozója Nagyatád Város Önkormányzata volt, mivel az 
elvégzett munka – az úgynevezett elátkozott Művelődési Háznál – nem került kifizetése. Ez is 
okozta a BITT Kft. jelen helyzetét. Helyre kell tenni ezt a dolgot.  Igaz, hogy később van egy 
olyan mondat, hogy van Nagyatád Város Önkormányzatának 113 millió Ft-os vitatott 
követelése (az sem biztos, hogy ez az összeg, helytálló). 
Tisztában kell, hogy legyenek legalább a nagyatádiak azzal, hogy nem az önkormányzat 
okozta a BITT Kft. csődjét. Sőt, még egy komoly elszámolási vitájuk lesz a BIT Kft-vel. 
 
Ormai István polgármester: 
Ő nem érzett ilyet a cikkel kapcsolatban. Sőt, nagyon konzekvensen leírja az önkormányzat 
követelését is, és hogy nyilvánvalóan nem teljesít annak, akivel szemben követelése van. De 
valóban, nem az önkormányzat okozta ezt a problémát a BITT Kft-nél.  
Arányokat tekintve elmondja, hogy 1 milliárd Ft-os nagyságrendű a vele szembeni követelése 
a külső cégeknek szervezeteknek, és minimális az a nagyságrend, aminek ő a 
kedvezményezettje. Tehát semmilyen módon nem merülhet fel annak a lehetősége, hogy az 
önkormányzat bármilyen módon is szerepet játszott volna. Ráadásul, mielőtt bármi is 
realizálódott volna itt, már csődvédelmet kértek maguk ellen.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatóval kapcsolatban megfogalmazott 
határozati javaslatot az alábbiak szerint: 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A Nagyatádi városközpont többcélú 
fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című projekttel kapcsolatos építési feladatok 
ellátására irányuló közbeszerzési eljárás részvételi szakaszáról szóló tájékoztatót  tudomásul 
vette.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 6 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
133/2013. (V. 16.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete „A Nagyatádi városközpont 
többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című projekttel kapcsolatos építési 
feladatok ellátására irányuló közbeszerzési eljárás részvételi szakaszáról szóló 
tájékoztatót  tudomásul vette.   
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 
17.00 órakor bezárja. 

 
K.m.f. 
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polgármester 
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képviselő 
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